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Protokół Nr 41-5/2022 

 z posiedzenia Komisji Edukacji Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się w dniu 18 maja 2022 roku o godzinie 16:00 

Posiedzenie odbyło  się w Nowym Ratuszu,  

przy ulicy Wały Jagiellońskie 1 w Gdańsku, w sali nr 003. 

 

 

W posiedzeniu uczestniczyło siedmiu członków Komisji Edukacji Rady 

Miasta Gdańska, według załączonej listy obecności, która stanowi załącznik 

nr 1 do protokołu. 

Pan Andrzej Kowalczys Przewodniczący Komisji otworzył  posiedzenie 

Komisji i stwierdził quorum. Poinformował, że projekt porządku został 

wysłany do radnych drogą elektroniczną. 

Przewodniczący Komisji zaproponował następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska  

w sprawie nadania imienia Zespołowi Przedszkolnemu  

nr 1 w Gdańsku przy ul. Malczewskiego 31 – druk nr 1287. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

2. Przedstawienie informacji dotyczącej sytuacji dzieci z Ukrainy  

w placówkach oświatowych w Gdańsku. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

3. Przedstawienie informacji dotyczącej sytuacji w placówkach 

oświatowych w Gdańsku w związku z COVID-19. 

Referuje: Przedstawiciel Prezydenta Miasta Gdańska  

 

4. Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  

 

Porządek posiedzenia został przyjęty 7 głosami „za”- jednogłośnie.  
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PUNKT 1 

Opiniowanie projektu uchwały Rady Miasta Gdańska w sprawie nadania 

imienia Zespołowi Przedszkolnemu nr 1 w Gdańsku przy ul. Malczewskiego 

31 – druk nr 1287. 

Pan Grzegorz Kryger Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

We wrześniu 2021 roku Rada Pedagogiczna oraz Rada Rodziców Zespołu 

Przedszkolnego nr 1 podjęła decyzję o nadaniu imienia „Bursztynowa 

Jedyneczka”. 

Nazwa nawiązuje do numeru zespołu oraz rejonu, w którym znajduje  się zespół 

i promuje Światową Stolicę Bursztynu. Nadanie imienia Zespołowi 

Przedszkolnemu nr 1 nie wprowadza zmian  w organizacji zespołu. 

Pani Anna Wirska – Dyrektor  Zespołu Przedszkolnego nr 1 w Gdańsku 

Jest to „Bursztynowa „Jedyneczka” dlatego, że jesteśmy zespołami numer 1, 

 a bursztyn stąd, że Gdańsk leży na szlaku bursztynowym oprócz tego posiada 

przepiękne zbiory, nie tylko w muzeum ale również w kościołach, kamienicach 

czy Dworze Artusa. Gdańsk jest także Światową Stolicą Bursztynu. 

Chcielibyśmy aby ten bursztyn był naszym przewodnim znakiem, żebyśmy wśród 

naszych małych gdańszczan kształcili zamiłowanie do naszej małej ojczyzny. 

 

Głosów w dyskusji nie było. 

 

OPINIA KOMISJI:  

Komisja po zapoznaniu się z treścią projektu uchwały i wysłuchaniu 

wyjaśnień złożonych przez Przedstawiciela Prezydenta Miasta Gdańska  

– 7 głosami „za” jednogłośnie – pozytywnie  zaopiniowała projekt uchwały.    
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PUNKT 2  

Przedstawienie informacji dotyczącej sytuacji dzieci z Ukrainy  

w placówkach oświatowych w Gdańsku. 

Pan Grzegorz Kryger Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Dane na dzień 17 maja 2022 roku: 

- liczba uchodźców – 3811 osób 

- dzieci w szkołach i punktach przedszkolnych  – 1657 osób (placówki 

samorządowe i nie samorządowe) 

- placówki samorządowe – liczba dzieci 3294 osoby, liczba dzieci  

w przedszkolach jest dużo mniejsza  

Obecnie jeszcze nie widać tendencji spadkowej, widzimy zdecydowanie słabszy 

przyrost liczy dzieci. Nie dzieje się nic takiego, co wymagałby większego 

zaangażowania, nadal udzielana jest pomoc. 

Pani Barbara Imianowska Członek Komisji  

Czy jest prawdą, że dyrekcja szkoły może wystąpić do Wydziału Rozwoju 

Społecznego o sfinansowanie biletów dla dzieci z Ukrainy dojeżdżających  

do szkół? 

Pan Grzegorz Kryger Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Możemy finansować dowożenie ale tylko jeżeli to wynika z przepisów prawnych, 

dotyczy to wszystkich uczniów, jeśli chodzi o udzielanie pomocy, to należy 

zgłosić się do Miejskiego  Ośrodka Pomocy Rodzinie w Gdańsku.  

 

Głosów  w dyskusji więcej nie było. 
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PUNKT 3 

Przedstawienie informacji dotyczącej sytuacji w placówkach oświatowych  

w Gdańsku w związku z COVID-19. 

Pan Grzegorz Kryger Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 

Mam taką prośbę aby od następnego posiedzenia Komisji Edukacji ten punkt  

nie był już umieszczany w porządku posiedzenia Komisji, my też 

zrezygnowaliśmy już z codziennych raportów, przymierzamy się do tego aby 

zrezygnować z tego, bo wskaźnik frekwencji jest  już na poziomie 88% jeżeli 

chodzi o szkoły podstawowe, 80% szkoły ponadpodstawowe, co wynika  

już z normalnego funkcjonowania placówek.  

Głosów w dyskusji nie było. 

Komisja przychyliła się do prośby zgłoszonej przez Pana Grzegorza Krygera 

Zastępcy Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego Urzędu Miejskiego  

w Gdańsku. 

 

PUNKT 4 

Sprawy bieżące, wolne wnioski, korespondencja.  

Pan Piotr Gierszewski Wiceprzewodniczący Komisji 

Uczestniczyłem w spotkaniu w Szkole nr 57 w Gdańsku i nie zdawałem sobie 

sprawy z punktu widzenia strukturalnego, że  mamy w mieście średniej wielkości 

szkoły, w których prawie 50% to dzieci z Ukrainy,  jak my jako Urząd  

na to się zaopatrujemy ale kontekście pozytywnym? Ponieważ jest to bardzo duża 

zmiana strukturalno – organizacyjna, są dodatkowe przedmioty, których jeszcze 

nie było, są dodatkowi nauczyciele. Może warto byłoby pomyśleć  

czy my jako radni moglibyśmy Was wesprzeć? Warto byłoby o tym pomyśleć.   

 

Pan Grzegorz Kryger Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Społecznego 

Urzędu Miejskiego w Gdańsku 
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Organ prowadzący mógłby wskazać szkołę, która bardzo angażuje  

się w pomoc dzieciom z Ukrainy, szkoła ma duże doświadczenie  

ale co nie znaczy, że jest to jedyna szkoła w Gdańsku i zapewniam,  

że patrzymy na to, gdzie jest potrzebna większa lub mniejsza pomoc.  

W Gdańsku mamy cztery punkty informacyjne dla uchodźców,  

które przekazują  informacje gdzie uzyskać pomoc w zakresie szkolnictwa, 

Szkoła nr 57 jest jednym z takich punktów. Gdański model nie zakładał 

masowego tworzenia oddziałów przygotowawczych, raczej włączenie  

do istniejących, rozproszenie po mieście. Dbamy o to aby każda szkoła,  

która ma zwiększoną liczbę procentową, taką pomoc otrzymała. 

 

Nie było więcej spraw wniesionych, wolnych wniosków, korespondencji. 

Przewodniczący Komisji Andrzej Kowalczys podziękował za uczestnictwo  

w posiedzeniu i zamknął obrady.    

 

 

Przewodniczący 

Komisji Edukacji 

 

/-/Andrzej Kowalczys 

 

 

Protokołowała: 

Irena Dondziak 

Biuro Rady Miasta Gdańska  
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